
 

27. november 2008

I henhold til Landstingets forretningsorden § 36, stk. 1 fremsætter jeg hermed 
nedenstående spørgsmål til Landsstyret:

Spørgsmål til Landsstyret vedr. psykiatrien
(Landstingsmedlem Jørgen-Ole Nyboe Nielsen, Demokraterne)

På Landstingets Forårssamling 2008 under punkt 34, erfarede jeg at Landsstyret i 2007 
havde sparet på rejsebudgettet for konsultation af Psykolog og Psykiater, således at 56 
børn og unge henholdsvis ikke fik stillet en diagnose og etableret et behandlingsforløb og 
heller ikke kom videre i et etableret behandlingsforløb.

I forbindelse med Landstingets Efterårssamling 2008 skulle Departementet for Familie og 
sundhed fremlægge en psykiatriredegørelse. Denne redegørelse er blevet udskudt til 
Landstingets Forårssamling 2009.
  
Jeg vil på ovenstående baggrund gerne have følgende oplyst:

Antallet af børn, unge og voksne, der i 2006 var i et behandlingsforløb som ikke blev 
videreført i 2007 og/eller 2008.

Antallet af børn, unge og voksne, der i 2007 var afventende en diagnose med henblik på 
etablering af et behandlingsforløb, hvor denne diagnose ikke blev gennemført i 2007.

Antallet af de i 2007 ikke videreførte behandlingsforløb, der blev gennemført i 2008.

Antallet af de i 2007 ikke gennemførte diagnoser, der blev gennemført i 2008.

Antallet af børn, unge og voksne, der i 2008 var i et behandlingsforløb som ikke 
forventes videreført i 2008.

Antallet af børn, unge og voksne, der i 2008 var afventende en diagnose med henblik på 
etablering af et behandlingsforløb, hvor denne diagnose ikke forventes gennemført i 
2008.

Antallet af Psykolog- og Psykiatrikonsultationer med henblik på at kunne stille diagnoser 
og etablere et behandlingsforløb, der blev aflyst i 2007 og 2008.

Hvilke planer der eksisterer vedrørende konsultationer af Psykolog- og Psykiatrier med 
henblik på at viderebehandle et etableret behandlingsforløb samt gennemføre diagnoser 
og etablere et behandlingsforløb.



 

Ligeledes vil jeg gerne vide om SANA afdeling A1 efter afsluttet behandling af patienter, 
der er hjemløse, har udskrevet disse vel vidende at patienterne ikke havde en tilstrækkelig 
bolig.

I tilfælde af at ovennævnte sker, vil jeg gerne have følgende oplyst:
Det årlige antal af hjemløse patienter, der udskrives.
Effekten på det samlede behandlingsforløb, at patienten udskrives som hjemløs.
Landsstyret planer med hensyn til at sikre en bolig til hjemløse patienter.

Jeg vil også gerne have oplyst antallet af grønlandske patienter, der er i psykiatri- 
behandling i Danmark.

Landsstyret bedes besvare mine spørgsmål inden for ti arbejdsdage.


